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PROTOKÓŁ Nr 34/2023 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Wasilkowie, które odbyło się w dniu 28 marca 2023 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Wasilkowie przy ul. Białostockiej 7 

 

Czas trwania posiedzenia: 17:38 – 21:12 

 

Posiedzeniu przewodniczył pan Robert Lewkowicz – Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Wasilkowie. 

 

W posiedzeniu uczestniczyło 6 Radnych, zgodnie z listą obecności stanowiącą Załącznik nr 1 

do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz, 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska, 

Kierownik Wydziału OSO Zbigniew Tochwin, 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wasilkowie Anna Trochim-

Sidorkiewicz, 

Dyrektorzy Przedszkoli Niepublicznych w Wasilkowie. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz powitał obecnych i otworzył posiedzenie. 

Sprawdził kworum na podstawie listy obecności. Stwierdził, że obrady są prawomocne.  

Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Informacja z realizacji programów zdrowotnych w gminie. 

3. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Programów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 r. 

4. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej za 2022 

rok wraz z przedstawieniem potrzeb związanych z realizacją zadań na rok 2023. 

5. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wasilkowie za 

2022 r. 

6. Opiniowanie projektów uchwał przedłożonych na najbliższa sesję Rady Miejskiej. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad komisji. 

 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 2 porządku obrad – 

Informacja z realizacji programów zdrowotnych w gminie. 

 

Kierownik Wydziału OSO Zbigniew Tochwin przedstawił informację. Stanowi ona 

załącznik nr 2 do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 3 porządku obrad – 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Programów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 r. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz przedstawiła sprawozdanie. Stanowi ono 

załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. 

 

Radna Anna Pszczółka powiedziała, że nie ma przekonania co do celowości wydatkowania 

środków, o których mowa w sprawozdaniu. Środki z programu profilaktyki powinny być 

przeznaczone na pomoc osobom uzależnionym i ich rodzinom. Zwróciła uwagę, że Biesiadę 

Trzeźwości organizowaną przez Stowarzyszenie „Próg Nadziei” dofinansowano w kwocie 

zaledwie 7,5 tys. zł. Zwróciła uwagę, że prezes wspomnianego Stowarzyszenia negatywnie 

oceniał współpracę z urzędem. Złożyła wniosek, żeby omawiane sprawozdanie skierować do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu zbadania celowości wydatkowania środków. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz – RIO kontroluje wydatkowanie środków 

publicznych zgodnie z zasadą legalności, gospodarności i rzetelności. Stowarzyszenie „Próg 

Nadziei” otrzymało 7,5 tys. zł na organizację Biesiady trzeźwości, ponieważ o taką właśnie 

kwotę zawnioskowało. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Aleksander Zalejski zwrócił uwagę, że w 

sprawozdaniu jest dużo ogólników. Poprosił, żeby w przyszłości dokładniej opisywać na co 

przeznaczane są środki, jakie podjęto działania i wyszczególnić kwoty na konkretne zadania. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz zaapelował, żeby zwiększyć kwoty 

przeznaczone dla psychologów, psychiatrów, prawników zatrudnionych do pomocy dla osób 

potrzebujących. Zwrócił uwagę, że środki z programu są przeznaczane na różne imprezy 

sportowe, ale nigdzie nie ma śladu, że są współfinansowane ze środków przeznaczonych na 

profilaktykę przeciwalkoholową. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz powiedziała, że pozytywnie 

ustosunkowała się do już wcześniej zgłaszanych apeli o zwiększenie środków na pomoc 

psychologiczną. Została nawiązana współpraca z psychologami, terapeutami, którzy 

zapewniają pomoc. Dodała, że samo organizowanie zajęć sportowych dla dzieci i młodzieży 

jest formą profilaktyki. 

 

Radna Anna Pszczółka zapytała ile procentowo osób z rodzin dotkniętych problemem 

nałogów miała możliwość skorzystania z dofinansowania do np. ferii zimowych. 
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Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz – dane o które pyta radna to dane wrażliwe.  

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska powiedziała, że środki przeznaczone na 

przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii są kontrolowane przez RIO. To, na co kładzie 

się akcent, to profilaktyka, zapewnienie dzieciom i młodzieży twórczego, aktywnego spędzania 

czasu wolnego. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 4 porządku obrad – 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej za 2022 rok 

wraz z przedstawieniem potrzeb związanych z realizacją zadań na rok 2023. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wasilkowie Anna Trochim-

Sidorkiewicz przedstawiła sprawozdanie. Stanowi ono załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 5 porządku obrad – 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wasilkowie za 2022 

r. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wasilkowie Anna Trochim-

Sidorkiewicz przedstawiła sprawozdanie. Stanowi ono załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 6 porządku obrad – 

Opiniowanie projektów uchwał przedłożonych na najbliższa sesję Rady Miejskiej. 

 

a) Uchwała w sprawie zmian do budżetu gminy na 2023 r. 

b) Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wasilków 

na lata 2023-2037. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

I. DOCHODY - plan dochodów zwiększa się o  132 288 zł z tytułu: 

- subwencji oświatowej - 34 425 zł, 

- dodatkowej opłaty za wydawane zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w 

opakowaniach nieprzekraczających 300 ml- 90 000 zł, 

- środków na pomoc Ukrainie - 7 863 zł. 

II. WYDATKI - plan wydatków zwiększa się o   1 043 836 zł z tytułu: 

- dotacji spółkom wodnym - 30 000 zł, 
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- wykupu gruntów - 920 000 zł, 

- wydatków oświaty - 34 425 zł, 

- przeciwdziałanie alkoholizmowi - 51 548 zł. 

Przesuwa się 20 000 zł z dotacji na wyminę pieców na dotację do fotowoltaiki. 

Przesunięcie kwoty 2 423 zł z dz. 926  (Ogrodzenie boiska) do dz. 700 (plac zabaw)dotyczy 

f. sołeckiego Woroszył. 

Z wydatków na podatek VAT przesuwa się 3 500 zł na zwrot dotacji z tytułu Grantów PGR. 

Przesuwa się 13 564 zł i 4 163 zł na dotację niepublicznym jednostkom oświatowym z tytułu 

pomocy obywatelom Ukrainy. 

Przenosi się 260 000 zł z inwestycji pn. Nawierzchnia asfaltowa ul. Białostockiej w 

Wasilkowie na odcinku od ul. Mickiewicza do wysokości boiska na inwestycję pn. 

Wasilkowskie Centrum Seniora. 

W wolnych środkach środki RFIL stanowią kwotę 483 789 zł. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił o przybliżenie tematu wykupu gruntów przeznaczonych na 

ścieżkę rowerową w Osowiczach. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz – mieszkańcy Osowicz zgłaszali potrzebę 

wykonania ścieżki pieszo-rowerowej wraz z oświetleniem. Ponieważ pas drogowy jest zbyt 

wąski, konieczne jest dokonanie wykupów gruntów. 

 

Radni wyrazili zaskoczenie, że planowana jest budowa ścieżki rowerowej do Osowicz 

Wcześniej nie było mowy o wykupie gruntów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Aleksander Zalejski powiedział, że jest kryzys i 

powinno się przystopować z inwestycjami, które nie są niezbędne.  Zapytał, czy można się z 

wykonania tej inwestycji wycofać. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska – nie, ponieważ Starosta wydał prawomocne decyzje, 

do których wykonania jesteśmy zobowiązani. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz powiedziała, że żeby zrealizować 

inwestycję drogową, trzeba poszerzyć pas drogowy, czyli wykupić grunty. Starosta określa 

wysokość odszkodowania dla właścicieli działek przylegających do pasa drogowego. Jest to 

długotrwały proces. Najpierw wykonuje się dokumentację, następnie uzyskuje się zezwolenie 

na realizację inwestycji drogowej. Na podstawie prawomocnego ZRID określona zostaje 

wysokość odszkodowań dla właścicieli działek, a dopiero później przystępuje się do realizacji 

inwestycji. 

 

Kierownik Wydziału OSO Zbigniew Tochwin powiedział, że grunty potrzebne na 

poszerzenie pasa drogowego przeszły na własność gminy mocą decyzji wywłaszczeniowej pod 
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drogę. Teraz jesteśmy zobowiązani wypłacić odszkodowanie. Zatem na tym etapie nie ma już 

możliwości, żeby się z tego wycofać. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian do budżetu 

gminy na 2023 r. 

 

W głosowaniu udział wzięło 5 radnych (Radna Anna Pszczółka odmówiła udziału w 

głosowaniu) 

Wyniki głosowania: 

ZA – 0; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 5. 

 

Projekt uchwały nie uzyskał opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wasilków na lata 2023-2037. 

 

W głosowaniu udział wzięło 5 radnych (Radna Anna Pszczółka odmówiła udziału w 

głosowaniu) 

Wyniki głosowania: 

ZA – 0; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 5. 

 

Projekt uchwały nie uzyskał opinii Komisji. 

 

c) Uchwała w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 

niepublicznych szkół, przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych na terenie Gminy Wasilków przez podmioty inne niż Gmina 

Wasilków oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania 

dotacji. 

 

Kierownik Wydziału OSO Zbigniew Tochwin przedstawił projekt uchwały. 

Na podstawie ustawy finansowaniu zadań oświatowych organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego uchwala tryb udzielania i rozliczania dotacji, tryb przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym zakres danych, które powinny być zawarte 

we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, termin przekazania 

informacji o liczbie odpowiednio dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, uczniów, 

uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych oraz termin i sposób rozliczenia 

wykorzystania dotacji. Proponowany projekt uchwały doprecyzowuje bardziej szczegółowo co 

powinien zawierać: wniosek o udzielenie dotacji, informacja miesięczna o liczbie uczniów i 

roczne rozliczenie wykorzystania dotacji. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusje. Radni nie zabrali głosu. 
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Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie trybu udzielania 

i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół, przedszkoli, innych form 

wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Wasilków przez podmioty inne 

niż Gmina Wasilków oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania 

dotacji. 

 

W głosowaniu udział wzięło 5 radnych (Radna Anna Pszczółka odmówiła udziału w 

głosowaniu) 

Wyniki głosowania: 

ZA – 4; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 1. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Ad 7 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 7 porządku obrad – Sprawy 

różne. 

 

Dyrektorki Przedszkoli Niepublicznych działających na terenie gminy wystosowały pismo, 

w którym zwracają się z prośbą o rozważenie przez Radę Miejską w Wasilkowie podjęcia 

uchwały w przedmiocie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla przedszkoli niepublicznych 

i publicznych (prowadzonych przez podmioty inne niż jst) w wysokości wyższej niż 

podstawowa kwota dotacji, a mianowicie w wysokości 110% podstawowej kwoty dotacji dla 

przedszkoli niepublicznych i 135% dla publicznych. Swój wniosek motywowały tym, że 

przedszkola niepubliczne uzupełniają strukturę przedszkoli w gminie i zapewniają opiekę 

przedszkolną, co jest zadaniem własnym gminy. Bez funkcjonowania przedszkoli 

niepublicznych zapewnienie opieki wszystkim dzieciom nie byłoby możliwe. Dotacja w 

obecnej wysokości nie jest wystarczająca. 

 

Przewodniczący Komisji powiedział, że pismo powinno być zaadresowane do burmistrza jako 

organu wykonawczego. Zapytał, od którego miesiąca dotacja została zmniejszona. 

 

Pani Dyrektor Przedszkola Niepublicznego – w poprzednich latach w listopadzie i grudniu 

kwota dotacji była niższa, po czym w styczniu wracała do normalnego poziomu. W tym roku 

przystąpienie do projektu unijnego spowodowało, że kwota została ustalona na cały rok. Nie 

miała świadomości, że dotacja na 2023 r. zostanie ustalona w tak niskiej kwocie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Aleksander Zalejski powiedział, że wniosek 

wpłynął zbyt późno, żeby projekt uchwały przygotować na najbliższą sesję. Powiedział, że w 

porządku najbliższej sesji wprowadzi punkt „Informacja o możliwości dofinansowania 

przedszkoli publicznych i niepublicznych działających na terenie Gminy Wasilków”. 

 

Kierownik Wydziału OSO Zbigniew Tochwin powiedział, że kwota dotacji miesięcznych 

jest liczona na podstawie kosztów rocznych. Projekt unijny trwa do września, ale kwota 
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ustalana jest na podstawie planu wydatków na cały rok. Zgodnie z przepisami prawa dotacja 

jest przeliczana 2 razy w roku – w marcu i w październiku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Aleksander Zalejski powiedział, że dyrektorki 

słusznie wystąpiły z wnioskiem, jednak kwoty procentowe w nim podane są nie do przyjęcia, 

gdyż w przeliczeniu byłyby one wyższe niż w przedszkolu samorządowym. Zaproponował 

ustalenie podwyższenia dotacji w formie nie procentowej, ale kwotowej z mocą obowiązywania 

od stycznia br. 

 

Kierownik Wydziału OSO Zbigniew Tochwin powiedział, że zgodnie z ustawą rada może 

ustalić wyższy procentowy udział dotacji do kwoty bazowej. Nie jest pewny czy jest 

możliwość, żeby ustalenia ta obowiązywały wstecz (od stycznia). 

 

Przewodniczący Komisji zapytał jaki byłby ogólny koszt dofinansowania gdyby rada 

przychyliła się do wniosku. 

 

Kierownik Wydziału OSO Zbigniew Tochwin – wykonane zostały wyliczenia w dwóch 

wariantach. Gdyby przyjąć założenie, że rekompensujemy spadek kwoty miesięcznej dotacji 

biorąc pod uwagę bazę z października 2022 r. (w przedszkolach niepublicznych kwota w 

porównaniu z październikiem br. spadła o 1520,04 zł na dziecko, a w publicznych o 202,72 zł 

na dziecko) – w przedszkolach publicznych byłaby to rocznie kwota 428919 zł, a w 

przedszkolach niepublicznych 237530 zł, więc w sumie 666449 zł.  

Gdyby przyjąć wariant, który został zaproponowany we wniosku, kwota roczna w 

przedszkolach publicznych to 750600 zł, a w przedszkolach niepublicznych 554232 zł, w sumie 

1 304 832 zł. Problem jest taki, że w budżecie nie ma takich rezerw. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska przedstawiła prezentację dotyczącą sytuacji 

finansowej gminy. 

 

Przewodniczący Komisji powiedział, że zagłosuje za przekazaniem środków dyrektorom 

placówek niepublicznych. Burmistrz realizuje budżet i to on powinien te środki znaleźć. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Aleksander Zalejski – jeżeli w budżecie brakuje 

środków, zrezygnujmy z wydatków, np. z Dni Wasilkowa. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz – nie jest tak, że za budżet odpowiada 

wyłącznie burmistrz, bo to rada większością głosów podejmuje wszystkie uchwały. Poprzez 

decyzje, np. dotyczące niepodnoszenia stawek za odbiór odpadów, wydano na pokrycie 

systemu miliony złotych. W związku z tym stan budżetu w tym momencie jest taki, że jedynym 

rozwiązaniem jest skredytowanie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Aleksander Zalejski powiedział, że prosił, żeby 

burmistrz przedstawił wszystkie możliwe rozwiązania tej sytuacji. Jeżeli jedyną możliwością 

jest wzięcie kredytu, to trzeba to zrobić. 
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Pani Dyrektor Przedszkola Niepublicznego – wyliczenia, które przedstawił Kierownik 

Wydziału OSO bazują na danych z października ubiegłego roku. Nie uwzględniają zatem 

inflacji, wzrostu płacy minimalnej, opłat m.in. za węgiel. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Aleksander Zalejski – możemy rozmawiać o 

kwocie dotacji porównywalnej do tej, która jest w przedszkolu samorządowym. 

 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

 

W głosowaniu udział wzięło 5 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 3; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 2. 

 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad 7 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz, w związku z wyczerpaniem porządku 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Wasilkowie, 

podziękował za udział w posiedzeniu i zamknął obrady o godzinie 21:12. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

                Protokołowała              Przewodniczył 

 

             Agata Radziszewska            Robert Lewkowicz 

 

 


